
 

 

 

Zápis z 2. zasedání Osadního výboru Vrchoviny 

konaného dne 21.3.2023 v 18:00 hodin 

v místní knihovně ve Vrchovinách 
PŘÍTOMNI: Lada Dubská, Ludmila Horáková, Miroslav Jarolímek, Mgr. Hana Rydlová, Mgr. Radek 

Schneider, Ing. Kateřina Schneiderová         (6) 

OMLUVENI: Milan Horáček, Vlastislav Horáček, Bc. Patricie Vadroňová    (3) 

HOSTÉ: — 

 

PROGRAM 

1. Informace z RM a ZM, informace k projektům 

2. ÚSVP Vrchoviny – řešení přesunutých projektu z OV č.1/2023 – prostor u hasičárny, 

území kolem čp.60 

3. Projekt Ukliďme Česko 

4. Starý rozhlas ve Vrchovinách  

5. Sbor dobrovolných hasičů – dotace na pořízení vybavení 

6. Noc s Andersenem – žádost o finanční příspěvek 

7. Místo pro přecházení II/28520 

8. Požadavky na TS 

 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ 

Předsedkyně zahájila 2. jednání Osadního výboru Vrchoviny a sdělila, že v počtu 6 členů je výbor 

usnášení schopný. 

  

1. Informace z RM a ZM, informace k projektům 

Na začátku byly sděleny informace z proběhlých Rad a Zastupitelstva města a byly předány 

informace k připravovaným projektům a akcím: Kamenný most, radarové stanoviště, třešňová alej 

a kruhový objezd. 

a) Kamenný most: Na základě žádosti o součinnost při přípravě žádosti o dotaci byly ORM ze 

strany předsedkyně předány historické údaje o mostě, které poskytli místní obyvatelé, 

a krátký text o důležitosti rekonstrukce pro Vrchoviny. M.J. sdělil, že žádost byla schválena a od 

KHK byla přislíbena dotace ve výši 1 mil. Kč. Do konce března je vyhlášena veřejná zakázka na 

stavební práce. Realizace je plánována na období od 1.5.2023 do 1.11.2023. 

Usnesení k bodu 1a): Členové OV Vrchoviny berou na vědomí informace k projektu „kamenný most“. 

(PRO: 6; PROTI: 0) 

 



 

 

b) Radarové stanoviště: Předsedkyně informovala o přizvání na schůzku s dodavatelem 

radarové techniky společností RAMET, ze které vzešlo, že obě místa (silnice II/28520 a I/14) 

jsou vhodná k měření jejich technikou. Záleží na preferencích města, ale spíše také 

na stanovisku PČR, kde schválí měření stacionárním radarem. M.J. dodal, že na poslední RM 

(dne 20.03.2023), se rozhodlo o umístění radaru do spodní části Vrchovin na silnici II/28520. 

Členům bylo předneseno usnesení RM 7-5797/23 a RM 7-5798/23, kterým RM konstatuje, že 

vybudování místa v roce 2023 není možné, protože není schválena položka v rozpočtu na rok 

2023 a RM ukládá OMM zařadit tuto položku do rozpočtu města na rok 2024. OV Vrchoviny 

dodává informace, že pokud již byly RM usnesením RM 10-5977/23 schváleny přípravy pro 

realizaci, měly by být prováděny již v roce 2023 a již by na ně měly být vyčleněny finance 

v letošním roce. Odůvodnění je takové, že pokud se začne pracovat na realizaci až se 

schváleným rozpočtem na rok 2024, tedy práce začnou až s rokem 2024, je možné, že se 

s ohledem na periodicitu kalibrování měřící techniky na stanovištích, se začne na stanovišti 

„Vrchoviny 1 – dolní“ měřit až v roce 2025. OV Vrchoviny trvají na tom, aby RM a ZM schválila 

novou položku do rozpočtu již na tento rok a v rámci přesunů financí mezi položkami se zajistily 

prostředky minimálně na projektovou přípravu měřícího stanoviště již v tomto roce, tak aby 

stavební část realizace byla hotova do poloviny roku 2024, aby se zajistilo měření v co nejkratší 

možné době. 

Usnesení k bodu 1b): Členové OV Vrchoviny berou na vědomí informace k projektu „radarové 

stanoviště Vrchoviny“ a opět žádají RM a ZM o zařazení nové položky do rozpočtu města na rok 

2023, tak aby přípravné projekční práce na vybudování měřícího stanoviště na komunikaci II/28520 

ve Vrchovinách začaly již v letošním roce. 

(PRO: 6; PROTI: 0) 

 

c) Třešňová alej: Předány informace, že RM města uložila TS úkol doplnění třešňové aleje. 

S vedoucím TS je již komunikováno ohledně dosazení a péče. 

Usnesení k bodu 1c): Členové OV Vrchoviny berou na vědomí informace k doplnění „třešňové 

aleje“. 

(PRO: 6; PROTI: 0) 

 

d) Kruhový objezd: Nové informace, že k rekonstrukci kruhového objezdu dojde již v letošním 

roce, začátek prací je stanoven na červenec 2023. 

Usnesení k bodu 1d): Členové OV Vrchoviny berou na vědomí informace k projektu „Rekonstrukce 

kruhového objezdu“. 

(PRO: 6; PROTI: 0) 

  

2. ÚSVP Vrchoviny – řešení přesunutých projektů z OV č.1/2023 – prostor u hasičárny, 

území kolem čp. 60 

a) Požární nádrž: K přesunutým bodům z minulého jednání OV Vrchoviny sděluje následující. 

V oblasti řešení bývalé požární nádrže a její budoucnosti je důležité znát postoj SDH Vrchoviny 

a jejich záměr. Na tuto stavbu bylo již v roce 2009 vydáno rozhodnutí o povolení odstranění této 



 

 

nádrže, které nebylo nikdy naplněno. Nádrž již není provozu schopná z důvodu neudržení vody. 

A společně s okolní spodní vodou je příčinou destabilizace opěrné zdi u hasičské zbrojnice. 

Před další diskuzí, co s tímto územím dělat, proto OV Vrchoviny žádají SDH Vrchoviny  

o vyjádření a sdělení jejich záměru s požární nádrží. Řešení tohoto bodu se přesouvá na jedno 

z další jednání OV Vrchoviny. 

Usnesení k bodu 2a): OV Vrchoviny před dalším jednáním žádá SDH Vrchoviny o sdělení jejich 

záměru s požární nádrží. 

(PRO: 6; PROTI: 0) 

 

b) Objekt čp. 60: Řešení prostor kolem objektu čp. 60 je ponecháno k dalšímu řešení. Ale je zde 

opětovně žádáno o zpevnění parkovacích míst pro nájemníky a místní knihovnu. Tato akce je 

zařazena v zásobníku investičních projektů, při tvorbě rozpočtu na rok 2023 ji nebyla ZM 

stanovena preference a zůstala tzv. „pod čarou“. 

Usnesení k bodu 2b): OV Vrchoviny opětovně žádá o řešení parkování u objektu čp. 60 formou 

zpevněných ploch a o zařazení projektu do rozpočtu města pro rok 2024. 

  

3. Projekt Ukliďme Česko 

OV Vrchoviny byl vyzván městem k zapojení se do projektu. Jedná se o tradiční jarní projekt 

„Ukliďme Česko“. Projekt se uskuteční ve Vrchovinách první dubnový víkend. Pytle pro sběr odpadu 

jsou k dispozici v knihovně v její otevírací době. Pro pytle s odpady jsou stanovena 3 místa  

ve Vrchovinách – u Adámků, u hasičské zbrojnice a na ploše u staré školy. Pytle s odpadem zde 

musí být umístěny nejpozději v neděli v 18:00. Podrobné informace jsou zveřejněny na webových 

stránkách a na Facebooku Vrchovin. K této akcí se připojí místní SDH s tradičním jarním úklidem 

hřiště v termínu 1.4.2023. 

Usnesení k bodu 3: OV Vrchoviny souhlasí s vyzváním místních obyvatel k úklidu Vrchovin 

v projektu Ukliďme Česko ve dnech 1. – 2.4.2023. 

(PRO: 6, PROTI: 0) 

  

4. Starý rozhlas ve Vrchovinách 

Informace od vedoucího TS, že by mělo dojít k demontáži starých hlásných amplionů a centrály 

v knihovně. Žádost od vedoucí knihovny paní Horákové, která má na starosti přístup k tomuto 

zařízení je, aby k demontáži nedošlo. Žádost je odůvodněná tím, že systém je stále funkční  

a finanční náklady na vedení jsou nulové, systém je stále využíván. V případě akutních, havarijních 

událostí, je možné obyvatele místní části ihned informovat bez časových proluk. V době zápisu bylo 

s vedoucím TS již domluveno. 

Usnesení k bodu 4: OV Vrchoviny žádá o ponechání staré rozhlasové aparatury v provozu, po dobu 

její funkčnosti a nulových nákladů. Stále je využíváno při mimořádných událostech a hlášení jen pro 

obyvatele Vrchovin. 

(PRO: 6, PROTI: 0) 

 



 

 

5. Sbor dobrovolných hasičů – dotace na pořízení vybavení 

L.D. přednesla informace od SDH Vrchoviny ohledně podaných žádostí o dotaci z rozpočtu města. 

Na Oddělení školství, kultury a sportu byly sborem podány dvě žádosti v celkové výši 96 tis. Kč. 

Jedná se o žádost o dotaci na zakoupení 10 kusů tzv. pivních setů, skládacího posezení, kdy jeden 

set obsahuje stůl a dvě lavice. Celkové pořizovací náklady činí 32 000 Kč.  

Druhá žádost o dotaci se týká pořízení dvou kusů nůžkových stanů hliníkové konstrukce o rozměru 

3x6 m. SDH Vrchoviny tento nákup dlouho zvažoval, protože se pro místní spolek nejedná 

o zanedbatelnou částku. Prvotní cenové průzkumy byly kolem 60 000 Kč za kus. Nakonec se 

podařilo získat podporu firmy Primátor a díky jejich vstřícnému kroku SDH Vrchoviny získal možnost 

nákupu těchto stanů, kdy cena včetně příslušenství je 32 000,- Kč za kus. Celkově se pro SDH 

Vrchoviny jedná o nákup vybavení v hodnotě 64 000,- Kč. 

SDH Vrchoviny přikládá seznam pořádaných venkovních akcí. Jedná se o tradiční opakující se akce 

pořádané hasiči – Jarní úklid hřiště (duben), Čarodějnice (duben), Dětský den (červen), Posezení  

u zbrojnice pro členy a podporovatele (září), okrskové soutěže. Dále výjimečné akce jako například 

výroční oslavy založení místního sboru a akce konané ve Vrchovinách podporované sborem – Noc 

s Andersenem (duben), Vrchovinský Ďolíček (srpen).  

OV Vrchoviny převzal informace a dodává, že nyní o žádostech podaných na OŠKS a výši jejich 

podpory bude rozhodovat RM na svém jednání. OV Vrchoviny si dovoluje požádat RM města  

o podpoření těchto žádostí v maximální možné výši. Odůvodnění je následující: SDH Vrchoviny je 

každoročně pořadatelem i podporovatelem mnoha akcí, které nejsou pouze pro členy, či obyvatele 

Vrchovin, ale jsou navštěvovány lidmi z celého města (dětský den, čarodějnice, tradiční ples, výstavy 

a jiné). Na venkovní akce je nutné zajistit určité zázemí, které bylo dříve zajišťováno formou 

výpůjčky, u které je negativem častá kolize termínů akcí. SDH Vrchoviny jsou v komunitní činnosti 

velmi aktivním spolkem. Bohužel však tento spolek nebyl v minulosti tak podporován jako ostatní 

sbory (Krčín, Spy – 200 tis. Kč, Vrchoviny – 10 tis. Kč v roce 2022). Pořízení výše zmíněného 

vybavení, i přes výraznou slevu, kterou si byl sbor schopen sám zajistit, bude pro SDH Vrchoviny 

velkou finanční zátěží a podpora ze strany města by byla v tomto směru velmi vítána. 

  

Usnesení k bodu 5: OV Vrchoviny žádá RM o schválení a podporu dvou žádostí o dotaci podaných 

na OŠKS v maximální možné výši – 96 000 Kč. 

(PRO: 6, PROTI: 0) 

  

6. Noc s Andersenem – žádost o finanční příspěvek 

Členka OV a pořadatelka akce L.H. sdělila, že na letošní kulturní akce pořádané knihovnou 

Vrchoviny nebyly v rozpočtu města vyčleněny žádné finanční prostředky, jak tomu bylo v minulých 

letech. Proto nyní žádá OV Vrchoviny o podporu a podání žádosti o finanční příspěvek od města  

na konání akce Noc s Andersenem. Odůvodnění je následující: Jedná se o tradiční celorepublikovou 

akci, která je každoročně pořádána i v místní knihovně ve Vrchovinách. Akce není pro děti věkově 

omezena a zúčastnit se ji mohou nejen obyvatele Vrchoviny, ale i města Nové Město nad Metují. 

Pro letošní rok je již přihlášeno 75 dětí, což je výrazně vyšší než počet účastníků v Novém Městě 

nad Metují. Akce, která je spojena s přespáváním v knihovně se bude konat z pátka 31.3. na sobotu 

1.4.2023. Finanční podpora bude využita na odměny a zajištění stravování účastníků. OV Vrchoviny 

žádá město o příspěvek na tuto akci ve výši 5 000 Kč. 



 

 

Usnesení k bodu 6: OV Vrchoviny žádá RM o poskytnutí finančního příspěvku ve výši 5 000 Kč na 

akci Noc s Andersenem, která se koná ve Vrchovinách 31.3-1.4.2023. 

(PRO: 6, PROTI: 0) 

  

7. Místo pro přecházení II/28520 

S plánovanou cyklostezkou od Ammannu do Vrchovin, která bude s největší pravděpodobností 

využívána nejen cyklisty, ale i chodci, bude svedeno do území a na již stávající infrastrukturu  

pro pěší větší množství osob. S plánovanou cyklostezkou po levé straně směrem do Vrchovin dojde 

k napojení chodců na chodník, který svede obyvatele do křižovatky u Trunečků, což je  

pro přecházení nebezpečné. OV Vrchoviny proto dává podnět pro prověření umístění místa  

pro přecházení v místech dolní autobusové zastávky na silnici II/28520. Místo pro přecházení  

a určité dopravní značení by nasměrovalo chodce a především informovalo řidiče o možnosti výskytu 

chodců. 

Usnesení k bodu 7: OV Vrchoviny žádá o prověření možnosti umístění místa pro přecházení na 

silnici II/28520 v místě dolní autobusové zastávky ve Vrchovinách. 

(PRO: 6, PROTI: 0) 

  

8. Požadavky na TS 

OV Vrchoviny žádá o řešení těchto nedostatků: 

a)     Cesta k čp. 1 – zkrácení keřů podél příjezdové komunikace, doplnění štěrku/frezingu 

a následné zhutnění příjezdové cesty 

b)     Cesta kolem spodního dětského hřiště (u Suchánků) – zasypání děr a zhutnění 

c)     Doplnění dlažby na chodníku vedoucím naproti hospodě – doplnění je před čp. 48 

d)     Řešení děr v místní komunikaci – výmoly v komunikace podél vývěsky, při příjezdu 

od Provodova na kruhový objezd; komunikace pod viaduktem kolem nádob na tříděný 

odpad, směr letiště 

e)     Odstranění prorůstající trávy umělým povrchem (postřik) u dětských herních prvků 

na hřišti u velkého hřiště pod školkou 

  

V době zápisu bylo již s TS řešeno. 

  

  

POUŽITÉ ZKRATKY 

OV - osadní výbor, VP - veřejné prostranství, ORM – Oddělení rozvoje města, SDH – Sbor 

dobrovolných hasičů, OŠKS – Oddělení školství, kultury a sportu, TS – Technické služby 

  

ZAPSALA 

Ing. Kateřina Schneiderová                                                               Ve Vrchovinách, dne 28.3.2023 


